
  

28th March 2025 

 
Dear Parents, dear Students, dear Staff, 
 
SPARK 
A spark can be a small ember thrown from a flame, but a spark can also be a particle of motivation, 
creativity and innovation. Furthermore, when used as a verb, spark means to stimulate or stir 
someone to move, dance, think and go! 
 



  

We have a group of dedicated student journalists, who meet mostly weekly, to brainstorm and share 
ideas of enticing, surprising, entertaining and stimulating news stories, not just about the awesome 
adventures we have going on here at school, but also cutting-edge journalism to research, write and 
explore topics of interest for our entire student body. 
 
Our student magazine Spark! had its first publishing of the year in mid-December. Have you picked a 
copy? Did you find a favourite article? Were you stirred to think about things in a different way? If 
not, then why not? 
 
We are here for you! We are working hard! And we want to move you with our words and ideas! We 
are Spark! Issue 13 March 2025.pdf 

 
Jugend Trainiert für Olympia U15 boys football competition 
On Wednesday 19th March, The U15 boys football team competed in the Jugend 
Trainiert für Olympia football competition (JTFO). The boys were excellent 
throughout the competition, they played some good quality football and showed 
high levels of perseverance and grit when going a goal behind. 
 
After a fiercely contested final, the score ended in a 0-0 draw, with neither team able 
to break the deadlock during extra time. Unfortunately, the boys were narrowly 
defeated 7-6 in the penalty shootout, securing a hard-fought 2nd place finish overall. 
Everyone contributed to the team’s success, but some standout performances were; 
Diego (work rate, and goals) Moritz (goal keeping/ shot stopping) Finn (work rate and 
an outstanding free-kick).   
 
The tournament organisers commented on ESRM’s entertaining football and their 
role model behaviour on and off the pitch. 
 
Environmental Stewards Event 
On March 20th an event from environmental stewards (which is a club that aims to 
encourage others to advocate for more environmental protection) took place. In this 
event, students and teachers could write environmental actions that they commit to 
do on a piece of paper.  
Many students participated and wrote amazing environmental action ideas. Thanks 
to everyone who participated and helped out. This event would not have been 
possible without your commitment. 

https://esrmnet-my.sharepoint.com/:b:/g/personal/janine_duvier_es-rm_net/ESiTe4kOhXZKiPJzGxMbuUEBfE0ugGgTPNqLBcK0mDFXTQ?e=D6z5lf


  

Please do commit to the environmental actions that you wrote. Environmental 
protection is vital to ensure a livable and good future for all. Together for a better 
future, one that is sustainable and thus equal and safe for all. 
 
Writing Fest Spanish 
¡Escribir es divertido! 
The children of the Primary School took part in the Writing Fest of the European 
Schools this year with an incredible number of entries. They wrote great texts in a 
total of 16 languages. Hundreds of texts were submitted, some of which were 
selected and forwarded to the language inspectors. We are keeping our fingers 
crossed that our students will be well represented in the booklets of winners!  
A very special highlight: Ms. Torrealba, who motivated the children to write and 
supported them with many valuable tips, spontaneously created an ESRM writing 
festival book for all Spanish texts! This week, the Spanish children and Ms. Torrealba 
met to celebrate this great success. We are very proud of our students for “nurturing 
their mother tongue” and expressing their creativity so wonderfully.  
Many thanks to Ms. Torrealba and to all of our amazing students and their families 
who have contributed to this project!  
 
Swimming competition in Butzbach – We are proud of our team! 
Our team gave it their all at the swimming competition in Butzbach this week and 
secured 8th place! With a total of 15 schools at the start, we showed what we are 
made of in the disciplines of relay swimming, relay diving and endurance swimming 
(8 minutes)! A big thank you goes to our super team: Alena, Lea, Youfan, Lea, 
Leonard, Nadeschda, Benita, Ella, Jan and Enna – you gave it your all! And of course 
a big thank you to our chaperones: Mr. Månsson and Ms. Schneider for their great 
support! We are proud of our team and are already looking forward to the next 
challenge!  
Another thank you goes to the organizers for the perfect execution: Jörg Meilinger, 
Stefan Raschka and Daniel Schwarz. We are already looking forward to next year! 
 
 
 
Current Events 
Save the Date:  The Addams Family Musical Young @ Part– June 17th & 18th! 

Summerfest: 28th June 2025 



  

 
Please always refer to the events calendar on our website for up-to-date information 
ESRM PublicCalendar 
  

https://outlook.office365.com/calendar/published/1f43772981dc456ba3106427489d359d@es-rm.eu/5c2cdb090c414ec4bb75c760f205a1494707567753187224515/calendar.html


  

DEUTSCHE VERSION 

Liebe Eltern, liebe Schülerinnen und Schüler, liebes Kollegium, 
 
SPARK 
Ein Funke kann eine kleine Glut sein, die von einer Flamme geworfen wird, aber ein Funke 
kann auch ein Teilchen der Motivation, Kreativität und Innovation sein. Darüber hinaus 
bedeutet „spark“ als Verb, jemanden zu etwas zu bewegen, zu tanzen, zu denken und 
loszulegen! 
 
Wir haben eine Gruppe engagierter Schülerjournalisten, die sich meist wöchentlich treffen, 
um Ideen für verlockende, überraschende, unterhaltsame und anregende Nachrichten zu 
sammeln und auszutauschen, nicht nur über die großartigen Abenteuer, die wir hier in der 
Schule erleben, sondern auch über innovativen Journalismus, um Themen zu recherchieren, 
zu schreiben und zu erkunden, die für unsere gesamte Schülerschaft von Interesse sind. 
 
Unsere Schülerzeitung Spark! erschien Mitte Dezember zum ersten Mal in diesem Jahr. 
Haben Sie sich ein Exemplar gesichert? Haben Sie einen Lieblingsartikel gefunden? Hat Sie 
ein Artikel zum Nachdenken angeregt? Wenn nicht, warum nicht? 
 
Wir sind für Sie da! Wir arbeiten hart! Und wir möchten Sie mit unseren Worten und Ideen 
bewegen! Wir sind Spark! 
 
 
Jugend Trainiert für Olympia U15-Fußballturnier für Jungen 
Am Mittwoch, dem 19. März, nahm die U15-Fußballmannschaft der Jungen am 
Fußballturnier „Jugend Trainiert für Olympia“ (JTFO) teil. Die Jungen zeigten während des 
gesamten Turniers eine hervorragende Leistung, spielten guten Fußball und bewiesen ein 
hohes Maß an Ausdauer und Kampfgeist, als sie in Rückstand gerieten. 
 
Nach einem hart umkämpften Finale endete das Spiel mit einem 0:0-Unentschieden, da es 
keiner Mannschaft gelang, in der Verlängerung den Führungstreffer zu erzielen. Leider 
unterlagen die Jungen im Elfmeterschießen knapp mit 7:6 und sicherten sich damit den hart 
erkämpften zweiten Platz in der Gesamtwertung. Alle haben zum Erfolg des Teams 
beigetragen, aber einige herausragende Leistungen waren: Diego (Arbeitseinsatz und Tore), 
Moritz (Torwart/Schussabwehr), Finn (Arbeitseinsatz und ein herausragender Freistoß).  
 
Die Turnierorganisatoren lobten den unterhaltsamen Fußball der ESRM und ihr vorbildliches 
Verhalten auf und neben dem Platz. 
 
Umweltstewards-Veranstaltung 



  

Am 20. März fand eine Veranstaltung der Environmental Stewards (ein Club, der andere dazu 
ermutigen möchte, sich für mehr Umweltschutz einzusetzen) statt. Bei dieser Veranstaltung 
konnten Schüler und Lehrer auf einem Blatt Papier Umweltaktionen aufschreiben, zu denen 
sie sich verpflichten.  
Viele Schüler nahmen teil und schrieben großartige Ideen für Umweltaktionen auf. Vielen 
Dank an alle, die teilgenommen und mitgeholfen haben. Diese Veranstaltung wäre ohne Ihr 
Engagement nicht möglich gewesen. 
Bitte halten Sie sich an die Umweltaktionen, die Sie aufgeschrieben haben. Umweltschutz ist 
unerlässlich, um eine lebenswerte und gute Zukunft für alle zu gewährleisten. Gemeinsam für 
eine bessere Zukunft, eine Zukunft, die nachhaltig und somit für alle gleich und sicher ist. 
 
Writing Fest Spanisch 
¡Escribir es divertido! 
Die Kinder der Primary haben dieses Jahr mit einer unglaublichen Zahl an Beiträgen am 
Writing Fest der Europäischen Schulen teilgenommen. In insgesamt 16 Sprachen haben sie 
tolle Texte verfasst. Es wurden Hunderte von Texten eingereicht, von denen einige 
ausgewählt und an die Sprachinspektoren weitergeleitet wurden. Wir drücken die Daumen, 
dass unsere Schüler zahlreich in den Booklets der Gewinner vertreten sind!  
Ein ganz besonderer Höhepunkt: Frau Torrealba, die die Kinder zum Schreiben motiviert und 
sie mit vielen wertvollen Tipps unterstützt hat, hat spontan ein ESRM-Schreibfestbuch für alle 
spanischen Texte erstellt! Diese Woche trafen sich die spanischen Kinder und Frau 
Torrealba, um diesen großartigen Erfolg zu feiern. Wir sind sehr stolz auf unsere Schüler, die 
ihre Muttersprache pflegen und ihre Kreativität so wundervoll zum Ausdruck bringen.  
Vielen Dank an Frau Torrealba und an all unsere tollen Schüler und deren Familien, die bei 
diesem Projekt mitgewirkt haben!  
 
Schwimmwettbewerb in Butzbach – Wir sind stolz auf unser Team! 
Unsere Mannschaft hat diese Woche beim Schwimmwettbewerb in Butzbach alles 
gegeben und sich den 8. Platz gesichert!  Mit insgesamt 15 Schulen am Start haben 
wir in den Disziplinen Staffelschwimmen, Staffeltauchen und Dauerschwimmen (8 
Minuten) gezeigt, was in uns steckt! Ein großes Dankeschön geht an unsere super 
Truppe: Alena, Lea, Youfan, Lea, Leonard, Nadeschda, Benita, Ella, Jan und Enna – 
ihr habt alles gegeben! Und natürlich ein herzliches Dankeschön an unsere 
Begleitung: Herr Månsson und Frau Schneider für die tolle Unterstützung! Wir sind 
stolz auf unser Team und freuen uns schon auf die nächste Herausforderung!  
Ein weiteres Dankeschön geht auch an die Organisatoren für die perfekte 
Durchführung: Jörg Meilinger, Stefan Raschka und Daniel Schwarz. Wir freuen uns 
schon auf nächstes Jahr! 
  



  

 
Aktuelle Veranstaltungen 
Merken Sie sich den Termin vor: The Addams Family Musical Young @ Part – 17. und 18. 
Juni! 

    Sommerfest: 28. Juni 2025 
 
Bitte informieren Sie sich immer im Veranstaltungskalender auf unserer Website über 
aktuelle Informationen. ESRM PublicCalendar 

https://outlook.office365.com/calendar/published/1f43772981dc456ba3106427489d359d@es-rm.eu/5c2cdb090c414ec4bb75c760f205a1494707567753187224515/calendar.html

